

Corporate Profile

公司概況

The Group has a solid business partnership with Fujifilm Japan as the sole authorised distributor of Fujifilm products in Hong Kong and Macau since 1968, and in China since 1980.

The Group has established an extensive network of importers and distributors in mainland China, and distributors in Hong Kong and Macau. In July 2001, the Group acquired Fotomax Holdings Limited and extended its network from the wholesale to the retail level. Fotomax is a leading operator of retail chain stores that provide photographic processing services in Hong Kong and China.

In addition to photographic products, the Group distributes information systems products, medical imaging systems and graphic arts products. In May 2002, the Group was appointed as the authorized distributor of Fuji graphic arts products in Hong Kong and mainland China. In April 2003, the Group established a subsidiary, Fuji Medical Products Limited to explore and plan the strategic development for the full line of medical products in Hong Kong, China and Macau.

In China, the Group operates two joint venture companies in Beijing and Zhuhai, and two wholly-owned enterprises in Hainan and Sichuan. It also has representative offices in Guangzhou, Shanghai, Beijing and Chengdu. These provide the infrastructure to support the growth of the distribution network through training, coordination and marketing.

China-Hongkong Photo Products Holdings Limited was incorporated in Bermuda on 6 July 1994 and listed on the Stock Exchange of Hong Kong on 19 September 1994. The Group is held by the public (38.8%) and by its founder, the Sun family (61.2%) through Searich Group Limited, Fine Products Limited and Dago Corporation.

集團與日本富士保持穩固而持久的商業夥伴關係，自一九六八年以來一直為日本富士在香港及澳門的唯一認可經銷商，並自一九八〇年起將業務擴展至中國大陸。

集團在中國大陸、香港及澳門建立了廣泛的進口商和經銷商網絡。二〇〇一年七月，集團購入快圖美控股有限公司，將分銷網絡的業務擴展至零售層面。快圖美是目前香港及中國最具規模的影像服務連鎖店。

除分銷照相器材外，集團還兼售儲存媒體產品、醫療影像系統和印刷器材。二〇〇二年五月，集團獲授予富士印刷製品在香港及中國大陸的分銷權。二〇〇三年四月，本集團成立了新附屬公司富士醫療產品有限公司，專責開拓及策劃全線醫療產品在中港澳三地的策略發展。

在中國，集團分別在北京、珠海設有兩間合營公司以及在海南和四川開設兩間獨資公司，並在廣州、上海、北京及成都設立代表辦事處。這些企業提供培訓、協調及市場推廣服務，是支持集團在中國擴展分銷網絡的基石。

中港照相器材集團有限公司於一九九四年七月六日在百慕達註冊成立，並於同年九月十九日在香港聯合交易所上市。集團百分之三十八點八股權由公眾持有，而其餘百分之六十一點二則由創辦人孫氏家族透過Searich Group Limited、Fine Products Limited及Dago Corporation所擁有。